
This attractive hard chine catamaran is designed as a twin hulled motor sailer without a 
centreboard. Comfort and safety are given priority rather than speed but she will do her 10 to 12 
knots in a force 6 wind with no tendency to lift the weather hull. However, all the weights are 
low down in the hulls and, should she be thrown over in a gale, she should right herself from a 
mast-horizontal position.The design is a reduction of a 26 ft. catamaran which was originally 
designed for an A.Y.R.S. member. 

Accommodation. There are four berths but two extra can be slept, if necessary. The galley is 7 
ft. long with standing headroom in each hull. The toilet is a " Baby Minor." 

Sailing. As in all catamarans, there is virtually no heel and this will be the main attraction of 
the craft. She tacks smoothly and quickly with the jib let fly in normal keel boat fashion. There 
is wheel steering coupled to tillers for ease of handling as she will stay on course when set. 
The absence of centreboard will be a great boon for sailing in shallows and it is one of the 
features of the hull shapes produced by Bill O'Brien that they have a surprising amount of 
lateral resistance compared to rounded sections. Drop rudders are used. 

Motor. The 18 h.p. Evinrude gives 8 to 10 knots without undue noise and is easily retractable for 
sailing. 
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Этот привлекательный трудно скула катамаран был разработан как двухкорпусный 
моторный парусник без швертов. Комфорту и безопасности отдается приоритет, а не 
скорости, но она будет от 10 до 12 узлов в 6 баллов ветра без тенденции поднять 
наветренный  корпус. Тем не менее, все веса низко в корпусах и, если будет опрокинута в 
бурю, она должна выпрямить себя от мачты  в горизонтальной позиции. 
Конструкция представляет собой сокращение до 26 футов  катамарана, который 
первоначально был разработан для A.Y.R.S.  
 
Жилье. Есть четыре спальных места,  но два дополнительных могут быть 
спальными, если это необходимо. Камбуз 7 футов  длиной, с стоя в запас каждом 
корпусе. Туалет является "Baby Минор". 
 
Парусный спорт. Как и во всех катамаранов, там практически нет крена, и это будет 
главной достопримечательностью корабля. Она лавируется  плавно и быстро с кливером 
работающим  в обычной  для килевой лодки манере. Существует рулевое колесо в 
сочетании с румпелями для облегчения маневрирования, так же она будет оставаться на 
курсе при установке. Отсутствие шверт будет большим благом для плавания в отмели, и 
это одна из особенностей форм корпуса, производимых Билл О'Брайен, что у них есть 
удивительное количество бокового сопротивления по сравнению с закругленными 
корпусами. Рули откидные. 

 
Мотор. 18 сильный Evinrude дает от 8 до 10 узлов без излишнего шума и легко убирается 
для плавания под парусами. 
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